
PROTOKÓŁ NR XXX/2009PROTOKÓŁ NR XXX/2009
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzyniez sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie

odbytej 07 kwietnia 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiegoodbytej 07 kwietnia 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Węgorzyniew Węgorzynie

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 16Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 163030  a zakończyło o godz. 20a zakończyło o godz. 20 0 000

Ad 1 a

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  otwieram XXX sesję  Rady Miejskiej  w Węgorzynie.  Witam 
wszystkich  przybyłych  na  podstawie  listy  obecności  stwierdzam  prawomocność  obrad.  (Lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 1, lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2,  
do niniejszego protokołu).  Przechodzimy do przedstawienia porządku sesji. Bardzo proszę Pani 
Burmistrz 

Pani Burmistrz – Wysoka Rado proszę o wprowadzenie do porządku obrad następujących zmian a 
mianowicie zdjąć z porządku obrad uchwały na druku nr, 2 ponieważ ta uchwała musi być bardziej 
dopracowana a proszę Wysoką Radę o przyjęcie do porządku uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok chodzi o zmiany w Funduszu Ochrony Środowiska 
i druga uchwałę w sprawie kierunków działań Burmistrza Węgorzyna w zakresie realizacji inwestycji 
pt.”Budowa obwodnicy w miejscowości Węgorzyno w ciągu drogi nr 20 – II etap”.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski do porządku obrad? Jeśli nie ma 
innych wniosków to, kto jest za wnioskiem Pani Burmistrz, aby w punkcie 4 punkt 2 wycofać a 
dołożyć kolejne dwa na dodatkowym druku nr 12 w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok i nowy druk nr 13 w sprawie kierunków działań Burmistrza 
Węgorzyna w zakresie  realizacji  inwestycji  pt.”Budowa obwodnicy w miejscowości  Węgorzyno w 
ciągu drogi nr 20 – II etap”. Kto jest za takimi zmianami proszę o podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 13 radnych, głosowało: 
Za - 13
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem porządku w tej poprawionej wersji? Kto 
jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 13 radnych, głosowało: 
Za - 13
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Porządek został przyjęty
Porządek sesji zwołanej na dzień 07 kwietnia 2009 r.Porządek sesji zwołanej na dzień 07 kwietnia 2009 r.
I.Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum
b) przedstawienie porządku sesji
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXIX/2009 z dnia 20.03.2009 r.
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II.Interpelacje, wnioski i zapytania radnych
III.Informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna)
IV.Podjęcie uchwał w sprawie:
1)uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na 

terenie Gminy Węgorzyno – druk nr 1 
4)określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  szkół 

niewymienionych w art. 42 ust. 7, pkt. 3 ustawy – Karta Nauczyciela oraz w sprawie określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru  godzin  zajęć  dla  nauczycieli  realizujących  w ramach 
stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o  różnym tygodniowym obowiązkowym 
wymiarze godzin– druk nr 3

6)uchwalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczególne  warunki  przyznawania 
nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia dodatku mieszkaniowego – druk nr 4

7)zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008 z dnia 03 lipca 2008 r. w sprawie 
uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym  zasobem  Gminy 
Węgorzyno – druk nr 5

8)wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  nr  3  miasta 
Węgorzyno przy ul. Podgórnej 2– druk nr 6

9)wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości 
gruntowych  oznaczonych  numerami  1238/17,  1238/18  i  1238/19  położonych  w  obrębie 
ewidencyjnym nr 1 miasta Węgorzyno– druk nr 7

10)zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009– druk nr 8
11)zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009– druk nr 9
12)kierunków  działania  Burmistrza  dotyczących  udziału  Gminy  w  realizacji  projektów 

„Zintegrowany Szlak Cysterski w Polsce szansą na rozwój lokalnych społeczności” – druk nr 10
13)upoważnienia  Burmistrza  Węgorzyna  do  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  z 

Europejskiego Funduszu Społecznego – druk nr 11
14)zmiany uchwały w sprawie budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok – druk nr 12
15)kierunków działań Burmistrza Węgorzyna w zakresie realizacji inwestycji pt.”Budowa obwodnicy 

w miejscowości Węgorzyno w ciągu drogi nr 20 – II etap” – druk nr 13
V.V.Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjachOdpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach
VI.VI.Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnymInformacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym
VII.VII.Wolne wnioski i komunikatyWolne wnioski i komunikaty
VIII.Zakończenie obradZakończenie obrad  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjęcie protokołu z sesji nadzwyczajnej w związku z tym, że 
ta sesja bardzo niedawno miała miejsce i nie zdążyliśmy przygotować protokołu w związku z tym 
przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt drugi interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Bardzo 
proszę radnych o zabieranie głosów. Proszę radny Kaliciński

Radny Kaliciński – Ja mam pytanie do Pani Burmistrz w sprawie oświetlenia z Runowa wieś w 
kierunku cmentarza miało być rozpoczęte od początku roku i nic się nie dzieje, co się stało?

Radny Wolter – ja swego czasu mówiłem na temat protokołu pokontrolnego z Komisji Rewizyjnej, 
który nie został napisany od września tamtego roku a dotyczy działki tej żwirowej w Ginawie do tej 
pory jeszcze nie ma..a dotyczy dużych nieścisłości mówiąc tak oględnie, delikatnie. Nie wiem jutro 
mamy mieć Komisje Rewizyjną. Była sesja nadzwyczajna Pani Kwiatkowska była dzisiaj jej nie ma 



miałem pytanie do niej czy będzie czy nie będzie ten protokół, jeżeli nie obiecuje, że będzie napisany 
na następną sesję to, co zostało stwierdzone na Komisji Rewizyjnej.. to wszystko dziękuję.

Radny Hlib – ja ma pytanie dotyczy śmietnika, który jest położony obok blokowiska tam gdzie.. 
oświetlenie na czyjej działce on się znajduje? Bo tak naprawdę ten śmietnik jest po byłej nieużywanej 
już kotłowni żeby zrobić z nim porządek, jeżeli teren jest gminny to będzie sprawa prostsza..jeżeli nie 
to cos trzeba zrobić żeby był tam porządek. Sprawa numeru 2 kwestia dróg gminnych już było tutaj 
wspomnienie, że będą jakieś plany remontów tudzież napraw drobnych i chciałabym się zapytać czy 
w ogóle jest przewidziane, jakie kolwiek połatanie czy zniwelowanie tych dziur, które znajdują się do 
jeziora Okrzeja. Dziękuję wszystko.

Radna Kamińska – pierwsze pytanie to jest droga między Węgorzynem a Połchowem ten odcinek 
przy gorzelni  tam do góry jechać nie można,  jeżdżą ludzie w kierunku Winnik, Cieszyna bardzo 
proszę,  jeżeli  można  to  te  dziury  załatajcie.  Chodnik  do  biblioteki  w  Runowie  Pomorskim..a  o 
chodnik prosimy i dalej nie ma, więc bardzo proszę, bo jak popada deszcz to ludzie nie mają jak 
dojść.  Następne pytanie  ile  pieniędzy dała  gmina na psie  zaprzęgi,  bo widzę,  że  jako sponsorzy 
byliśmy.  Następne  pytanie,  z  jakim  dniem  szkoła  w  Runowie  Pomorskim  przestała  mieć 
Wicedyrektora? 

Radny Hlib – przepraszam, że wracam jeszcze raz do głosu tutaj  radna podpowiedziała mi po 
części  temat  sprawa chodnika  pomiędzy Mieszewem a cmentarzem w Mieszewie  tam jest  droga 
wojewódzka  więcej  tirów.  Wiem,  że  jakieś  wstępne  uzgodnienia  były  z  Zarządem  Dróg 
Wojewódzkich  względem  zabezpieczenia  materiału  przez  niech  a  przez  Gminę  ewentualnie 
pracowników. Pojawiają się informację, że ma być zorganizowana na okres letni grupa, która będzie 
układała chodniki czy ewentualnie można by było to wykonać

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – sprawa, która dotyczy drogi dokładnie drogi z Siedlic do 
Węgorzyna  część  drogi  do  wysokości  krzyżówki  Sielsko  jest  zrobiona  nowa  droga  ładnie 
oznakowana stoi tam tablica Gmina Węgorzyno wita. Praktycznie jadąc w nocy przy mgle kończy się 
droga  można dostać  wręcz jakiegoś  szoku,  kto  nie  wierzy  nie  się  w takich warunkach spróbuje 
przejechać nie ma tam żadnych oznakowań nie ma tablicy, że kończy się oznakowanie poziome i nie 
ma drogi praktycznie na tej drodze z Mieszewa do Siedlic droga Wojewódzka, mimo, że ona jest 
zakrzaczona to jest linia ciągła a na tej drodze nie ma żadnych pachołków, tragedia wręcz. Następna 
sprawa  tutaj  Pani  Burmistrz  udzielała  odpowiedzi  jednemu  z  pytających,  że  strażnik  do  końca 
stycznia dokona przeglądy umów tych, którzy zawarli umowę z ZUK na odbiór śmieci i chciałabym 
wiedzieć czy strażnik to wykonała, jeżeli tak to ile mamy gospodarstw ile mamy zawartych umów czy 
to jest 100% czy to jest 50%. Jak się jeździ po naszej gminie to uważam, że jest tragicznie. Dzisiaj 
jechałem ekstra  przez  Cieszyno,  Winniki  tutaj  na  sesję  skręcając  z  drogi  Chociwel  Mieszewo to 
Cieszyno, jako miejscowość turystyczna na tą chwilę tam jest tragedia tyle śmieci to nie widziałem 
jeszcze całe Cieszyno. To, co Sobczyk wspominał w centrum Cieszyna można sobie wybrać meble 
ładne zabytkowe jadąc dalej  na Winniki  wysypisko przy samej drodze.  To jest  moja prośba,  aby 
strażnik dokonał  przeglądu na terenie całej  naszej  Gmin y wszystkich tych dróg czy to są  drogi 
powiatowe czy nasze gminne to my jesteśmy jak gdyby administracyjny nasz teren i żeby wszystkich 
pogonić w temacie śmieci.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja  również chciałabym zabrać głos mam kilka takich spraw. 
Chciałabym prosić o wykaz zarządzeń Burmistrza w tym również tych wewnętrznych zarządzeń, bo 
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jest  obowiązek  umieszczenia  na  BIP a  na  naszym są  te  rzeczy  nie  aktualne,  jeśli  można byłoby 
kserokopie może z ewidencji było by najszybciej można zrobić w czasie przerwy sesji. Druga sprawa 
bym prosiła o wykaz skarg na działania Burmistrza wraz z podaniem takiej informacji jak dana skarga 
została załatwiona. Chciałabym znać zakres czynności Koordynatora Oświaty i na jakiej zasadzie ten 
Koordynator u nas pracuje czy to jest na zasadzie umowa o pracę czy inne porozumienie. Pytanie, co 
się  dzieje  z  ogrzewaniem na  Osiedlu  40-  lecia  kilka  osób  przychodziło  i  dzwoniło  do  mnie  z 
pytaniem, co się dzieje, że kaloryfery już są zimne. Prawdopodobnie byli monitować to w Urzędzie i 
powiedziano  im,  że  piece  zostały  wygaszone,  więc  chciałabym  jakąś  informację  na  ten  temat. 
Ostatnie pytanie czy związek Gmin Ińskiego Parku Krajobrazowego nadal istnieje, bo wiem, że miał 
zostać zlikwidowany miała zostać przeprowadzona likwidacja czy on nadal istnieje?
Przewodnicząca Rady Osiedlowej – ja  chciałam się  dowiedzieć,  ponieważ 17 marca złożyłam 
pismo do Pani  Burmistrz  w sprawie  promenady  właściwie  wycięcie  krzewów i  zarośli  przy  linii 
brzegowej jeziora tuż przy promenadzie do dziś nie otrzymałam odpowiedzi. Chodzi mi o to od 
strony boiska gdzie widok niestety nie wpływa na atrakcyjność miejsca dla spacerowiczów a jest ich 
coraz więcej, więc przeciwnie i czy będzie to oczyszczone. I chciałabym się dowiedzieć czy znaczy ja 
uważam to jest tylko moje zdanie, że zbyt wysoki jest poziom w jeziorze spowoduje to ewidentnie 
widać zalanie kładek, które może to zagrozić posesją, które się tam znajdują i tak zastanawiam się, bo 
często tam chodzę, że może to być ten niedrożny kanał, który jest od strony promenady, który jest 
zamknięty i notabene jeziora przypływowe oczyszczają się szybciej a tam jest po prostu nie drożny 
kanał niby, co roku powinno się oczyszczać a w tym roku z tego, co widziałam nie było żadnych prac

Pan Józef  Drozdowski –  jako  mieszkaniec  na  Osiedlu  40-  lecia  musze  zwrócić  uwagę,  że  w 
ostatnim okresie woda w blokach, która powinna być ciepła szczególnie w pierwszej połowie marca 
była wodą nie ciepłą była wodą zimną, może nawet chłodną i w tym okresie bardzo często woda nie 
była czysta  była  brunatna,  żółta  ponieważ takie  przypadki  były również wcześniej  ja  zgłaszałem 
bezpośrednio do Pana Pawła Bota po mojej interwencji a to było trzy razy, woda była ciepła i woda 
była czysta.  Natomiast uważam, że trzeba się temu przyjrzeć bardzo dokładnie z tą instalacją na 
Osiedlu 40- lecia, bo płaci się za wodę ciepła duże pieniądze a trzeba nieraz podgrzewać czy na gazie 
czy na kuchence elektrycznej i  mam taką prośbę o zajęcie się takie kompleksowe by woda miała 
swoją właściwą temperaturę i żeby woda była czysta nie miała koloru brunatnego dziękuję bardzo a i 
chciałem powiedzieć, że po tych interwencjach u Pana Bota oczywiście woda przez kilka dni może 
tydzień była miała swoje właściwe parametry i była czysta i miała właściwą temperaturę, ale chyba 
rzecz nie polega na tym żeby mieszkańcy, którzy mieszkając na Osiedlu 40- lecia, co chwila dzwonili 
alarmowali, że są problemy właśnie z tą wodą dziękuję bardzo 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę 
przechodzimy do kolejnego punktu  informacja  Burmistrza  z  działalności  między sesjami  bardzo 
proszę Pani Burmistrz.

Pani  Burmistrz –  Szanowni  radni  w  okresie  między  sesyjnym załatwiałam następujące  sprawy 
najważniejsze  to  w  miesiącu  marcu  pracowaliśmy,  jako  Urząd  i  jednostki  organizacyjne  nad 
wnioskami  do  funduszy  unijnych  i  został  złożony  wniosek  do  Kapitału  Ludzkiego  na  ogniska 
przedszkolne w Mieszewie i w Sielsku w filiach Szkoły Podstawowej w Runowie. Wniosek został 
złożony w terminie i drugi wniosek złożyliśmy kilka dni temu to wniosek do Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na 23 place zabaw w Gminie do wykonania w ramach funduszy unijnych i 
również wniosek  został  złożony  w terminie.  Pozostałe  sprawy,  które  załatwiałam były  związane 
między innymi z wnioskami do PROW. Kilka razy byłam u dyrektora Agencji w sprawie zgody na 
użyczenie działek agencyjnych pod place zabaw. Jeden z wymogów konkursu był, aby jeżeli Gmina 



nie jest właścicielem działek to place zabaw były na działkach użyczonych na okres nie krótszy niż 7 
lat udało mi się to załatwić z dyrektorem Agencji, chociaż musiałam interweniować w Agencji w 
Warszawie. Mamy ostatecznie 9 użyczonych działek użyczonych od Agencji. Z wyjątkiem niestety 
Wiewiecka,  ponieważ Pan Chukwa nie  załatwił  wszystkiego w terminie  i  nie  mogliśmy na niego 
czekać.  Następne sprawy to  między innymi  uzgodnienie  z  projektantem sprawy  remontu szkoły 
podstawowej Węgorzyno zakres prac dotyczy przebudowy węzłów sanitarnych dla sali gimnastycznej 
i wykonanie odrębnego wejścia do stołówki szkolnej w budynku szkoły. Następnie byłam również 
kilka dni na urlopie, w okresie między sesyjnym uczestniczyłam w Bierzwniku w Komisji Rewizyjnej 
Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. Uczestniczyłam w spotkaniu z burmistrzami w 
sprawie  robót  publicznych,  który  był  organizowany  w  Powiatowym Urzędzie  Pracy  w  Łobzie  i 
wszyscy burmistrzowie zgłaszali zapotrzebowanie na roboty publiczne ja zgłosiłam na 38 do robót 
publicznych  na  terenie  gminy  w  tym  roku.  Następnie  miałam  spotkanie  z  organizacjami 
pozarządowymi celem spotkania było podsumowanie roku 2008 oraz omówienie zamierzeń na rok 
2009.  Dwukrotnie  spotykałam się  ze  Związkami  Zawodowymi  w  sprawie  negocjacji  regulaminu 
nagradzania  nauczycieli,  który  to  Rada  Miejska  będzie  uchwalać.  Również  odbyłam spotkanie  z 
dyrektorem przedszkola i dyrektorami szkół Węgorzyno i Runowo sprawie reformy obniżenia wieku 
szkolnego a  konkretnie  ustalenie  wszystkich czynności,  jakie  musimy wykonać celem przyjęcia  6 
latków  do  szkół  od  września  tego  roku.  Ostatecznie  również  w  tym  okresie  międzysesyjnym 
zakończyliśmy prace nad dokumentacją przetargową na inwestycje zespół boisk Orlik i 15 kwietnia 
będzie  przetarg.  Również proszę  Państwa organizowałam spotkanie  w sprawie  przebudowy ulicy 
Runowskiej z udziałem firm zarządzających mediami w spotkaniu uczestniczył operator PUWiS w 
zakresie  wody  i  kanalizacji  i  również  zakład  gazownictwa  Koszalin  w  zakresie  ułożenia  sieci 
gazowych. Wiecie już Państwo, mamy nadzieję, że będzie wykonana przebudowa w ulicy Runowskiej 
od torów kolejowych w Runowie do skrzyżowania w Węgorzynie i w związku z tą przebudową drogi 
chcemy  wszystkie  przyłącza,  jakie  są  w  ulicy  Runowskiej  sprawdzić  już  na  dzisiaj  wiemy,  że 
kilkanaście  budynków  w  ulicy  Runowskiej..przyłączone  do  sieci  ogólnospławnej,  więc  przed 
przebudową drogi i położeniem nowego asfaltu będą musiały być wszystkie prace wykonane i tutaj 
przyjęty jest harmonogram, kto co ma zrobić. Przy tej okazji powiem, że bardzo realna jest sprawa 
wejścia  gazyfikacji  w  tym  roku  trzeci  kwartał  decyzja  jeszcze  nie  zapadła  tak,  na  100  %  ale 
praktycznie tak na 80 % Poznań jest skłonny nie czekać na fundusze unijne tylko wejść z gazyfikacja 
na  Węgorzyno.  Następnie  proszę  Państwa  z  ważniejszych  spraw  zorganizowałam  spotkanie  z 
sanepidem i Strażą Pożarną w zakresie oceny pomieszczeń w Sielsku i w Mieszewie do przeznaczenia 
na punkty przedszkolne i opinie są pozytywne w tych pomieszczeniach przy niewielkich nakładach 
mogą  być  zrobione  punkty  przedszkolne.  Kolejne  spotkanie  z  dyrektorami  w  sprawie  reformy 
oświatowej obniżenia wieku szkolnego. Omówiłam z pracownikiem i zatwierdziłam plan remontów 
dróg  na  2009  rok  na  terenie  Gminy.  Uczestniczyłam  w  konwencie  wójtów  i  burmistrzów  w 
Choszcznie, głównie konwent był poświęcony realizacji internetu na obszarach wiejskich. Projekt, 
który Pan Marszałek chce realizować z gminami układanie światłowodów do przesyłu internetu na 
terenie  województwa.  Jak będą pytania  to ten temat rozszerzę.  Była proszę Państwa konferencja 
mieszkania  socjalne  i  komunalne  dla  gmin,  ale  nie  mogłam  uczestniczyć  w  tej  konferencji  był 
pracownik w związku z tym mam dla radnych propozycję rozpoczęcia budownictwa socjalnego w 
Gminie, ale ten temat będzie przedstawiony na najbliższej sesji  przy podziale nadwyżki.  Również 
proszę Państwa spotkałam się z naczelnikami OSP podsumowałam rok 2008 i ustaliliśmy główne 
zamierzenia na rok 2009 w oparciu o budżet 2009 i oczywiście możliwości pozyskania funduszy. 
Zorganizowałam  spotkanie  już  ostateczne  z  firmą  Art-  Projekt  autorem  dokumentacji  na 
Gimnazjum celem omówienia Państwowej Inspekcji Pracy i udziału projektanta w zwrocie kosztów 
wykonania  Państwowej  Inspekcji  Pracy.  Na  bieżąco  monitorujemy  postęp  pracy,  czyli  150  lat 
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Runowa. Prace dotyczące porządkowania Runowa estetyki zostały rozpoczęte i będą trwały do końca 
maja  na  pewno  na  początek  czerwca  będzie  wszystko  gotowe.  Oczywiście  uczestniczyłam  we 
wszystkich uroczystościach, jakie się odbywały na terenie gminy, jako Burmistrz, dziękuję.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – pierwsze pytanie do tej informacji, padło takie stwierdzenie, że dla szkoły w 
Węgorzynie  są  projektowane  łazienki  to,  o  czym  komisja  wcześniej  wnioskowała  czy  na  to  są 
pieniądze, czy pieniądze będą z nadwyżki? Czy dyrektor ma to we własnym zakresie zrobić? Są na to 
konkretne pieniądze?

 Pani Burmistrz – pieniądze na to zadanie węzły sanitarne w Szkole Podstawowej w Węgorzynie są 
w uchwale, którą będziecie Państwo dzisiaj głosować, bo tam jest ujęte to zadanie, jako udział gminy 
50 % w dofinansowaniu wniosku do Ministra Edukacji Narodowej taki wniosek został złożony 

Radna Kamińska – dobrze dziękuję drugie pytanie mówi Pani o Orlikach z tego, co ja wiem Rada i 
to kilkakrotnie mówiła, że jeżeli Orliki zamkną się w sumie 1 mln wchodzimy w to, jeżeli nie, nie 
wchodzimy i teraz z tego, co wiem ogłosiła Pani na 1, 5 mln i Pani weszła to jak to jest

Pani Burmistrz - dlatego, że wszystko zależy od przetargu. Na dzień dzisiejszy zainteresowanych 
jest około 12 firm, jeżeli  przetarg będzie rozstrzygnięty na kwotę taką, która będzie możliwa do 
realizacji  to  wówczas  inwestycja  nie  będzie  realizowana  tylko  proszę  zwrócić  uwagę,  że  w 
zabezpieczeniu  budżetu  jest  na  Orlika  tylko  do  kwoty  miliona,  czyli  i  tak  temat  Orlika  po 
rozstrzygnięciu przetargu stanie. Ja liczę na to, ponieważ jest tak duże zainteresowanie 

Przewodnicząca Rady  Miejskiej –  dziękuję  czy  są  jeszcze  jakieś  pytania  dotyczące  informacji 
Burmistrza? Nie widzę przechodzimy do kolejnego punktu podjęcie uchwał w sprawie podpunkt 
pierwszy  uchwalenia  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 
kanalizacyjnych na terenie Gminy Węgorzyno druk nr 1. Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – opinia Komisji Budżetowo – 
Gospodarczej  i  Komisji  Społeczno - Oświatowej z  posiedzenia wspólnego Komisje wnioskują  o 
dopisanie w załączniku nr 1 do tabeli na 2010 rok zapisu budowa sieci wodociągowej w północno – 
wschodniej  części  Węgorzyna  Lesięcin  –  Gardno,  Runowo – Kraśnik”  po poprawkach Komisje 
zaopiniowały pozytywnie. Mogę skorzystać z prawa głosu jak stoję? Ten projekt wodociągu Lesięcin - 
Gardno, Runowo – Kraśnik był od wielu lat ujęty w naszym planie inwestycyjnym i kilka stron dalej 
w materiałach mamy ten plan ujęty w naszym planie wieloletnim na pierwszej pozycji a do zadań 
wodociągowych praktycznie na modernizację i rozbudowę nie ma zapisu to znaczy, że jeżeli nie już, 
w 2009 bo żeśmy nie przeznaczyli żadnych pieniędzy z budżetu to my musimy do tematu wrócić na 
sesji gdzie ustalaliśmy cenę wody i były deklarację Pani Burmistrz i przedstawicieli z Goleniowa, że 
wspólnymi siłami wodociąg wybudujemy i go nie ma i dlatego Komisje wnioskują, aby to dopisać, bo 
nie można się wycofywać tam nie będą wielkie pieniądze, ale to już na przyszły rok

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś uwagi? Ja korzystając z tego, że jesteśmy 
przy  temacie  wody  to  Pani  Burmistrz  ja  kilka  krotnie  wnioskowałam o  zorganizowanie  takiego 
spotkania z przedstawicielami PUWiS, ponieważ mieszkańcy naszej gminy są niezadowoleni z tego 
operatora  i  maja  mnóstwo  uwag  dotyczących  umów i  faktur,  więc  ja  kolejny  raz  proszę  nawet 
wnioskuję  do  Pani  Burmistrz  o  zorganizowanie  takie  spotkania  z  przedstawicielami  i 



poinformowanie  mieszkańców,  że  mają  taka  możliwość  któregoś  tam  dnia  spotkać  się  z  tymi 
przedstawicielami a  druga sprawa,  jeśli  chodzi o temat wody Pani Burmistrz chodzi  o umowę z 
operatorem  PUWiS  w  2008  na  początku  roku,  bo  PUWiS  obsługuje  nas  od  1  stycznia  2008 
omawialiśmy umowę z tym operatorem i ja miałam duże zastrzeżenia do kilku zapisów budziły moje 
wątpliwości powiedziała Pani, że ma Pani opinię prawną ja do dnia dzisiejszego jej nie dostałam. Ja 
bym prosiła kserokopię z tej opinii. Czy ktoś jeszcze? Bardzo proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – brałam pod uwagę propozycję w sprawie zebrania,  ale nie organizowałam go, 
ponieważ  cały  czas  działa,  działał  na  stacji  wodociągowej  punkt  obsługi  klienta.  Dużo  ludzi 
przychodziło właśnie w piątki w sprawie umów, faktur i były tam Panie z PUWiS, które wszystkie 
sprawy wyjaśniały. Uznałam, że wszystkie uwagi, jakie są do operatora to mieszkańcy z fakturami 
dostawali informację, że można się zgłaszać w sprawie uwag do tego punktu..

Przedstawiciel PUWiS – przyjeżdżały dwie Panie od nas, ale teraz przyjeżdża jedna Pani przyjeżdża 
w piątek i jest dostępna na stacji w Węgorzynie. Czynny był do godziny chyba, 16 ale nie jestem w 
stanie odpowiedzieć, ponieważ na temat planu rozwoju modernizacji  mogę Państwu dużo rzeczy 
powiedzieć natomiast są u nas różne biura, które zajmują się różnymi sprawami także z tego, co się 
orjętuję do godziny 16 ten punkt był otwarty.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – umowę mamy na 3 lata podpisana, dlatego, że to się bez 
przetargu odbyło i Pani powiedziała, że ma Pani opinię. Czy są jakieś uwagi do planu 
modernizacyjnego i rozwoju? Jeśli nie ma mamy wniosek Komisji, który trzeba przegłosować, kto 
jest za przyjęciem wniosku Komisji, który został odczytany przez Przewodniczącego? Kto jest za 
proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 13 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  przechodzimy do głosowania uchwały wraz z wnioskiem 
przyjętym kto jest za przyjęciem takiej wersji uchwały? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 13 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/319/2009
w sprawie uchwalenia planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na terenie Gminy Węgorzyno
(uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na druku nr 3 w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin ...)Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - obje Komisje projekt chwały 
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zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej - proszę radna Kamińska

Radna Kamińska - w związku z tym, że tą uchwałę nie wszyscy widzieli tak jak Pani Dyrektor 
Przedszkola nie widziała również nie została ona okazana innym dyrektorom szkół, ale okazuje się, 
że Pani Koordynator Oświaty nie wie, co się dzieje na terenie naszych szkół i nie wszystkie są tu ujęte 
wobec tego albo zwiększone pule po prostu zajęć bo są jeszcze rawidacje są zespoły wczesnego 
wspomagania one są tu nie ujęte jeżeli wymieniamy wszystko po kolei to powinniśmy również to ująć 
i to jest na dzisiaj aktualne świadczy to po prostu o tym, że Pani jest po prostu nie zorientowana z 
tym co się dzieje na terenie gminy w oświacie i teraz przeanalizowałam podwyższone pensum dla 
tych właśnie osób dla nauczycieli  prowadzone te zajęcia przeważnie z 20 na 22 o 2 godziny, ale 
przejrzałam pedagogów z tego, co wiedziałam i ludzie, którzy zajmują się wczesnym wspomaganiem 
te osoby mają po 20 godzin w ogóle na terenie naszego powiatu, więc mój wniosek jest taki, bo 
można wybyło podciągnąć całą to strukturę znaczy tą całą pule nauczycieli tych różnych funkcji pod 
ten drugi punkt nauczyciele prowadzący zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy psychologiczno 
pedagogicznej w tym logopedzi i w zasadzie każdy z tych podpunktów potem łącznie 1, 3, 4 i 5 
zawiera się w tym nauczyciele prowadzący albo wspomagający, więc ja proszę, aby przede wszystkim 
pedagodzy skoro mieli na 20 godzin niech mają z tego względu, że tak jest ogólnie u nas przyjęte. 
Teraz tak nie wiem czy dobrze powiem, ale pedagog [pracuje godziny pełne tak 60 minut nie tak jak 
nauczyciel i podwyższanie mu pensum gdzie nauczyciel ma 45 minut a tu i tak jest godzina pełna na 
dzień dzisiejszy uważam, że nie jest potrzebne natomiast innymi specjalnościami nie wiem niech się 
wypowiedzą dyrektorzy, ale z tego, co wiem na pewno nie wszystkie specjalności,  które u nas w 
szkołach istnieją są wymienione.

Przewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję ja mam pytanie do Pani Burmistrz czy podyktowany 
jest ten projekt uchwały, bo opiera się na podstawie prawnej na karcie nauczyciela na artykule który 
mówi, że organ prowadzący określa  ten tygodniowy wymiar i  my na dzień dzisiejszy mamy taką 
uchwałę podjętą w 2005 roku i ona nadal. Chyba może obowiązywać czy nie?

Pani Burmistrz - chcę powiedzieć Pani Przewodnicząca, że ta uchwała która obowiązuje z 2005 
roku to jest uchwała można powiedzieć nie przystająca do dzisiejszych realiów, bo przecież oświata 
się zmienia co roku są nowe specjalizacje pedagogiczne a w tej uchwale z 2005 roku nie ma w ogóle 
tych specjalizacji w punkcie 5.. Także ta uchwała jest nie adekwatna do istniejącego stanu to jest raz a 
dwa jak przeglądaliśmy uchwały z innych gmin jest nawet godzi do 24 i proszę również zwrócić 
uwagę, że nawet MEN zwiększał pensa dla nauczyciela.. Ja bym tutaj nie sugerowała żadnych zmian, 
ponieważ uchwała jest specjalistyczna można powiedzieć ona jest wzorowana na stronach, jakie są w 
innych gminach, więc myślę, że została opracowana przez Panią Koordynator poprawnie a jeżeli będą 
jakieś zastrzeżenia to można ją cofnąć do dalszych prac 

Radna Kamińska - ..z tego, co wiem Pani Dyrektor jest Pani Wolska czy wszystkie specjalności, 
jakie u Pani w szkole występują są w tych tabelach

Pani Lucyna Wolska - …

Radna Kamińska - ale nie ma 

Pani Lucyna Wolska - na dzień dzisiejszy nie ma 



Pani Burmistrz - ale nie możemy tak, że inną uchwałę dla Szkoły Podstawowej w Węgorzynie a inną 
dla Szkoły Podstawowej w Runowie Pom. Klasy integracyjne mamy w Runowie, więc ci specjaliści, 
którzy są wymienieni są w Runowie a w Węgorzynie.. Nie wykluczamy, że powstanie

Radna Kamińska- my nie mówimy o klasach integracyjnych a o zajęciach rewalidacji, ale to jest na 
całą gminę, więc trzeba ująć wszystko, więc ja składam taki wniosek o ponowne opracowanie

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  ja mam pytanie do Pana Mecenasa czy taki projekt uchwały 
powinien być zaopiniowany przez dyrektorów i przez organizacje związkowe?

Pan Mecenas Krzysztof  Judek - obowiązku opiniowania przez dyrektorów nie ma a jeżeli chodzi o 
organizacje to można to powiedzieć, że to jest materia, którą interesują się związki zawodowe.. Ale to 
jest kwestia sporna 

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  to mam pytanie do przedstawicieli związków czy ten projekt 
uchwały był z Państwem konsultowany?

Pani  Burmistrz -  ja  mam  pytanie  czy  związki  opiniują  takie  uchwały  w  innych  gminach?  Bo 
przypuszczam, że nie bo w ustawie o związkach zawodowych zakłada, że związki zawodowe opiniują 
regulaminy wynagrodzeń a to nie jest  proszę  Państwa a to nie jest  kwestia  wynagrodzenia tylko 
wymiaru godzin także proszę  nie mylić pojęć i mam pytanie czy Pan w innych gminach opiniuje 
takie uchwały?

Przedstawiciel Związków - pierwsza rzecz to związki nie opiniują regulaminu wynagradzań tylko 
uzgadniają a pozostałe rzeczy opiniują

Pani Burmistrz - to w innych gminach Pan opiniuje?

Przedstawiciel Związku - nie bo nie dostałem

Pani Burmistrz - ale w innych gminach

Przedstawiciel Związku - ale ja nie jestem w innej gminie przyjechałem tutaj

Pani Burmistrz - unikam odpowiedzi to znaczy, że nie opiniuje 

Przewodnicząca Rady Miejskiej - jest wniosek radnej Kamińskiej czy jest jakiś inny wniosek? Nie 
widzę. Kto jest za przyjęciem wniosku postawionego przez radną Kamińską o oddalenie projektu 
uchwały cele doprecyzowania? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Za- 5
Przeciw - 0
Wstrzymał -8 
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej -   przechodzimy  do  kolejnego  projektu  uchwały  w  sprawie 
uchwalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczególe warunki przyznawania nauczycielom 
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niektórych  składników  wynagrodzenia  oraz  nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego,  proszę 
Komisję o opinię

 Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - tak lakonicznie przeczytam, 
bo  prowadziłem posiedzenie  obu  Komisji  i  projekt  uchwały  zaopiniowały  pozytywnie.  To  było 
stanowisko Komisji a teraz stanowisko moje, jako Mazury, bo na Komisji padały różne zapytania… 
minimum,  które  im  by  im  przysługiwało  musielibyśmy  na  koniec  roku  wyrównywać  dawać 
okładki..było  pytanie  czy  ten  regulamin  był  uzgodniony  ze  wszystkimi  stronami  związki 
nauczycielskie związki branżowe, jakie są w szkołach i z dyrektorami i odpowiedź padła Pani Bobryk, 
że tak zostało uzgodnione mam wyciąg z części  naszego obradowania a  po komisji,  bo jeden z 
radnych pytał  jak  to  się  stanie,  jeżeli  tu  jest  taki  zapis  w §  17  dopisano punkt  7  nauczycielom 
zatrudnionym w szkołach lub placówkach, którzy w czasie wolnym od swoich zajęć dydaktycznych 
realizują planowe i udokumentowane zajęcia dydaktyczne i opiekuńczo wychowawcze a nie otrzymują 
za  ten  dzień  innego  dnia  wolnego  przysługuje  odrębne  wynagrodzenie  za  każdą  godzinę  pracy 
obliczane jak za godzinę ponad wymiarową.  Z tego,  co się  zorientowałem dyrektorzy mieli  inny 
projekt uchwały tego zapisu tam nie było i wypowiedzi przedstawicieli Urzędu i Koordynatora były, 
że były spotkania rozmowy z dyrektorami ze związkami a ta wersja która przyszła na Komisję to 
dostaliśmy ją świeżą i potraktowaliśmy, że to jest uzgodnione i tak żeśmy to przyjęli i też stoimy pod 
ścianą bo praktycznie przy regulaminie który musi być uzgodniony ze stronami to będzie co tam 
zakwestionować jakieś tam zapisy do 23 kwietnia musimy mieć ten regulamin przyjęty trzeba mieć 
dwa tygodnie na ogłoszenie w Dzienniku Wojewody i praktycznie na dzisiaj musimy uchwalić.  Ja 
teraz chcę się dowiedzieć bo na Komisji nie mieliśmy pełnej prawdy i nie wiem jak mam to odebrać 
w czasie wolnym od zajęć dydaktycznych ale skąd to się wzięło to bardzo proszę mi wyjaśnić przed 
głosowaniem

Pani Burmistrz - Pani Przewodniczący wprowadza Pan jakieś zamieszanie, bo projekt regulaminu, 
nad  którym dzisiaj  Rada  pracuje  został  uzgodniony  ze  związkami  ten  punkt  został  dopisany  w 
ostatniej  turze  uzgodnień  ze  związkami  i  taki  uzgodniony  regulamin  poszedł  do  dyrektorów  i 
poszedł na Komisję, więc ja nie rozumem, który radny, który co mu się nie zgadzają regulaminy. 
Fakt, że tych regulaminów było trzy albo cztery i faktycznie było zmieniane po uzgodnieniach ze 
związkami i znowu były drukowane i przesyłane do dyrektorów drogą mailową do uzgodnień, ale z 
całą odpowiedzialnością twierdzę, że regulamin, który jest dzisiaj przedłożony szczególnie ten punkt, 
7 bo faktycznie on był sporny i ostatecznie przeszedł, bo tutaj wyjaśnili jak to faktycznie w praktyce 
działa, bo są nauczyciele w szkole, którzy pracują z dyrektorami myśmy nie mieli tego zapisu do tej 
pory w regulaminie został w prowadzony i tak jak zapewniają związkowcy on będzie funkcjonował w 
uzgodnieniu z dyrektorami. Także ja Panie Przewodniczący jeszcze raz stwierdzam, bo we wszystkich 
negocjacjach uczestniczyłam osobiście i ten punkt został przesłany dyrektorom i uzgodniony i czy są 
jeszcze jakieś poprawki, chociaż nie powinno być żadnych.. Na komisjach również byli związkowcy i 
dzisiaj regulamin jest do uchwalenia nie zachodzi żadna okoliczność żeby regulamin powrócić do 
dalszych prac, bo w ogóle nie ma takiego powodu

Przewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję Pani Burmistrz ja mam pytanie gdzie jest Koordynator 
Oświaty? czy jest na sali

Pani Burmistrz - nie wiem może coś wypadło Pani Koordynator, bo miała być

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czyli wszystkie kwestie do Pani kierować?



Pani Burmistrz - tak

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  w § 17 punkt 7 czy Pani się orientuje ile kosztowałaby szkołę 
wycieczka 24 godzinna gdzie opiekę, i uczestniczy w tej wycieczce nauczyciel dyplomowany?

Pani Burmistrz - proszę to pytanie skierować do dyrektorów, bo ja naprawdę nie ma takiej Widzy 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  mam  pytanie  do  dyrektorek  czy  ten  punkt  był  z  Paniami 
uzgadniany ten punkt 7 w § 17?

Pani Lucyna Wolska - taką wersję, która ostateczna tu jest dostałam dwa dni przed Komisją, na 
której nie mogłam uczestniczyć, ponieważ byłam na szkoleniu w Szczecinie, ale rozmawiałam, że 
jeżeli można cokolwiek zmienić to wykreślić słowo w czasie wolnym od swoich zajęć dydaktycznych 
a wpisać w dniu wolnym od pracy może tak związkowcy wyraziliby zgodę o byłoby dobrze

Przedstawiciel  Związku -  ja  chciałem ten punkt  troszeczkę wytłumaczyć  Pani  Przewodnicząca 
zadała pytanie ile kosztowałaby taka wycieczka 24 godzinna to proszę mi powiedzieć w myśl ustawy, 
jeżeli  nie zapiszemy tego punktu temu nauczycielowi należy się dzień wolny inny dzień wolny, w 
który pojechał na wycieczkę powiedzmy nie było go w sobotę i w połowie niedzieli czy należy mu się 
dwa dni wolne czy na przykład dyrektor, bo on nie przychodzi w poniedziałek i we wtorek to musi 
zatrudnić innego nauczyciela na jego miejsce, które będzie w tym czasie pełnił jego obowiązki to 
przewiduje ustawa. My żeśmy chcieli pomóc trochę w tym punkcie dyrektorom i nauczycielom, bo 
nikt nie pracuje za darmo i uwierzmy w to, że nikt nie będzie pracował za darmo. Kiedyś ustawa 
przewidywała 4 godziny płatne jak nauczyciel jechała na zawody ustawodawca zdjął te 4 godziny a 
my w tym punkcie dołożyliśmy,  że jeżeli  dyrektor dysponuje szkołą i  umówi się  z nauczycielem 
umówi się, że nauczyciel jedzie w dniu wolnym czy nawet po południu, że będzie miał zapłacone za 
4  godziny  i  nauczyciel  jedzie  jak  wyraża  zgodę  jak  nie  wyraża  dyrektor  jest  dysponentem to  są 
planowane zajęcia. Rozwiązanie wydaje mi się uczciwe z tego względu, że później będą występowały 
takie sytuacje jak powiedziałem dzień wolny..

Radny Kłosiński  - ja chciałem się tego Pana zapytać ile dzieci ma pod opieką jeden nauczyciel 
wycieczka?

Pani Joanna Stasiak - 15 dzieci na jednego nauczyciela 

Radny Kłosiński- to dwóch nauczycieli to mamy 1400 zł
Pani Joanna Stasiak - ja jestem nauczycielem, więc dlatego chciałabym się wtrącić w rozmowę jedna 
rzecz obawiam się jak wejdzie ten punkt, że dyrektorzy po prostu nie mając środków powiedzą nie 
jedzie Pani na wycieczkę, bo nie mamy pieniędzy i dzieci nie będą mieli innej formy korzystania z 
nauki w szkole, bo jeżeli faktycznie będzie trzeba zapłacić nauczycielowi za 24 godziny to budżet 
szkoły tego nie wytrzyma. Ja rozumiem tak jak kiedyś były 4 godziny płatne, bo tak było kiedyś, ale 
24 godziny to budżet tego nie wytrzyma 

Pani Burmistrz -  ale  ja  zaręczam, że nie ma takiej  szkoły w Polsce,  która płaci  za 24 godziny 
naprawdę.. natomiast z praktyki wiem, że z reguły dyrektor dogaduje się z nauczycielem i to jest 
kwestia tych kilku godzin ponad wymiarowych i to pozostawmy między nauczycielem a dyrektorem.. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej -  ja mam pytanie czy Pani dyrektorki chciały by w tym temacie 
zabrać głos? I może wytłumaczyć 

Pani Lucyna Wolska-  też byłam nauczycielem przez wiele, wiele lat i też jeździła na wycieczki na 
konkursy ja nie mówię żeby nie płacić ja rozumiem i chętna byłabym zapłacić ale zapis żeby zapłacić 
za każdą godzinę która jest zapisana zaplanowana bo to społecznie jest nie sprawiedliwe z punktu 
widzenia do innych nauczycieli ponieważ przepracować 10 nadgodzin bo przepracowali na zajęcia 
dydaktyczne a 10 godzin na zawodach czy wycieczce to jest całkowicie co innego dlatego z mojego 
punktu widzenia jest to trochę niesprawiedliwe dla tych nauczycieli którzy nie pojadą na wycieczkę.. 
Ja nie mogę się z nim dogadywać albo uzgadniać ja mogę powiedzieć albo Pan pojedzie albo Pan nie 
pojedzie albo mnie stać albo nie stać.. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czy w takiej formie mamy uchwalać czy może jest jakiś pomysł?

Pani Burmistrz - ja mogę tylko poprosić Panów ze związków żeby się zgodzili o wykreślenie tego 
punktu i nie będzie tego punktu bo tak jak mówiłam wcześniej go nie było. Związki się uparły żeby 
ten punkt wprowadzić

Przewodnicząca Rady Miejskiej - radny Mazuro 

Radny Mazuro - z tej dyskusji jeszcze nie wypracowałem wniosków, ale głos zabieram w formie 
dyskusji, bo usłyszałem żeby zmienić zapis w dniu wolnym, bo to praktycznie 18 godzin nauczyciel 
ma pracować z dziećmi w tygodniu.. bo żeby nauczyciel o godzinie 10 skończył lekcję i żeby miał 
jakieś kółko zajęcia inne w czasie swoich 40 godzin to są zajęcia dydaktyczne, bo to można nazwać 
wolne godziny dydaktyczne, ale dzień wolny sobota niedziela to powinniśmy zapłacić te 4 godziny to 
też jest nie uczciwe,  ale tych wycieczek nie będzie wiele,  ale będą wyjazdy na konkursy i soboty 
niedziele można zapłacić. Bo jak wykreślimy ten punkt to zostawiamy dyrektorów i nauczycieli tym, 
co będą pracowali  w dni wolne ja mówię o dniach wolnych i  musimy zmierzać żeby tą uchwałę 
uchwalić

Radna Kamińska  -  ja  mam taką  propozycję  żeby,  bo  jak  Państwo  się  zaopatrujecie  na  to,  co 
powiedziała Pani Wolska? W dniu wolnym czy to akurat było by dobre, bo jak by było to przyjęte to 
była by zgoda do zmiany tak?

Przewodnicząca Rady Miejskiej - potrzebna przerwa to ogłaszam 15 minut przerwy
15 minut przerwy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej - 

Radny Mielcarek - nie powrócił po przerwie na salę obrad

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  prawomocność obrad jest bym prosiła o stanowisko związków 
albo o opinię.

Przewodniczący  Związków –  to  nie  będzie  opinia  tylko  uzgodnienie,  bo  żeby  zamknąć  ten 
regulamin to musi być uzgodnienie i w tym punkcie 7 uzgodniliśmy, że nauczycielom zatrudnionym 
w szkołach lub w placówkach, którzy w dniu wolnym od swoich zajęć i tutaj nastąpiło wykreślenie w 
czasie zamienić na dzień



Przewodnicząca Rady Miejskiej –   Pani Burmistrz czy Pani przyjmuje to autopoprawką?

Pani Burmistrz - tak

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –    czy  są  jeszcze  jakieś  uwagi?  myślę,  że  wszystko  zostało 
wyjaśnione. Przechodzimy do głosowania, kto jest za przyjęciem projektu uchwały z autopoprawką 
Pani Burmistrz w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczególne warunki 
przyznawania  nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia oraz nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 10
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/320/2009
w sprawie uchwalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczególne warunki 

przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia oraz nauczycielskiego 
dodatku mieszkaniowego

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –   przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na druku nr 5 w 
sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008 z dnia 03 lipca 2008 r. w 
sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 
Węgorzyno. Proszę Komisje o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – Komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –    czy są jakieś uwagi, wnioski? Nie widzę przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 5? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/321/2009
w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Węgorzynie nr XXI/184/2008 z dnia 03 lipca 
2008 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Węgorzyno 

(uchwała stanowi załącznik nr  5 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  kolejny projekt uchwały na druku nr 6 w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno przy 
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ul. Podgórnej 2. Proszę Komisję o opinię 

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej p.  Mazuro – Komisję projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –   czy są wnioski lub uwagi? Nie widzę. Kto jest za podjęciem 
uchwały w treści jak mówi o tym druk nr 6? Kto jest za proszę o podniesienie reki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/322/2009
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie 
nr 3 miasta Węgorzyno przy ul. Podgórnej 2

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –   druk nr 7 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości gruntowych oznaczonych numerami 1238/17, 
1238/18 i 1238/19 położonych w obrębie ewidencyjnym nr 1 miasta Węgorzyno. Proszę Komisję o 
opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej p.  Mazuro – Komisję projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –   czy są wnioski lub uwagi? Nie widzę. Kto jest za podjęciem 
uchwały w treści jaka jest na druku nr 7? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/323/2009
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości gruntowych oznaczonych numerami 1238/17, 1238/18 i 1238/19 położonych 
w obrębie ewidencyjnym nr 1 miasta Węgorzyno 

(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej –   kolejny projekt uchwały na druku nr 8 w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009. Proszę Komisję o opinię 

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej p.  Mazuro – Komisję projekt  uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –    czy  są  jakieś  wnioski  lub  uwagi?  Nie  widzę.  Kto  jest  za 
podjęciem uchwały jak mówi druk nr 8? Kto jest za proszę o podniesienie ręki



Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/324/2009
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do druku nr 9 jest to projekt uchwały sprawie 
zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro –   tutaj  już  nie  było  tak 
ciekawie Komisja Budżetowo – Gospodarcza i Komisja Społeczno – Oświatowa wnioskuje aby w § 2 
a w punkcie 8 a o wykreślenie pozostały wydatki bieżące 9.300,00 zł, b) w punkt 10 zmniejszyć na 
kwotę 70.000,00 zł w tym wydatki majątkowe na kwotę 70.000,00 zł, c) w punkt 11 zmniejszyć na 
kwotę 13.000,00 zł. W uzasadnieniu zmienić w punkcie 12 z miejscowości Węgorzyno na Winniki. 
Komisje po poprawkach projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.

Pani Burmistrz – Wysoka Rado Komisje wykreśliły wydatek, który planowałam tutaj w kwocie 9300 
na usługę ochroniarską w Gimnazjum na wniosek Pani dyrektor. Konkretnie chodzi o wynajęcie i 
zapłacenie  dla  ochrony,  która  będzie  pilnowała  i  patrolowała  obiekt  w  ciągu  dnia  budynek 
Gimnazjum.  Mianowicie  Gimnazjum jest  nowe  teren  jest  bardzo  rozległy  jest  w  kompleksie  ze 
szkołą podstawową i stadionem jest to tak duży obszar, że nauczyciele na przerwach nie są w stanie 
dopilnować  młodzieży.  Taki  patrol  w  formie  ochroniarza  na  pewno  pozwoliłby  młodzież  była 
bardziej pod okiem również są informacje, że różne osoby kontaktują się z uczniami różne osoby nie 
zawsze są to osoby powołane i pożądane. Wiemy, że w innych szkołach gdzie uczniowie piją czy palą 
papierosy czy zachodzą inne czyny są wprowadzani ochroniarze dla bezpieczeństwa. Na wniosek 
Pani dyrektor  wprowadziłam,  ale  Komisje  miały inne zdanie,  ale  my to zaplanowałyśmy z Panią 
dyrektor  tylko  na  3  miesiące  na  próbę  i  jaki  to  da  efekt,  bo  przecież  problemy z  młodzieżą  są 
ogromne. 

Radny Kłosiński -  ..ja  bym chciał  żeby  firma ochroniarska  się  wypowiedziała,  co  oni  mają  za 
kompetencje, co będą robić i za co będziemy płacić ewentualnie

Pan  Marek  Paszkowski –  ja  razem  z  kolegą  jestem  właścicielem  firmy  ochroniarskiej.. 
rozmawiałem z trzema radnymi, którzy pytali, na jakiej zasadzie ten ochroniarz będzie zatrudniony i 
te 9.300 które macie Państwo podane to jest.. proszę Państwa na terenie naszej gminy dochodzi do 
pewnych zajść jak byłem pracownikiem policji sam przyjeżdżałem na zgłoszenia i tak dalej chodzi o 
pewne zdarzenia  i  tak dalej  i  chcemy Państwu pomóc w zapewnieniu bezpieczeństwa na terenie 
Gimnazjum  szczególnie  chodzi  o  zajazd,  zatoczkę  autobusową  przy  Gimnazjum..monitoring 
powinien  być  obserwowany  w  czasie  zajęć,  co  najmniej  i  tak  dalej  chciałbym żebyście  Państwo 
zagłosowali, za bo bezpieczeństwo dzieci jest ważną sprawą i nie możemy tego lekceważyć może Pan 
współwłaściciel firmy powie więcej

Pan Krzysztof  Rusinowicz – współwłaściciel firmy..suma, 9300 które miały być przyznane tutaj na 
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ochronę to suma przyznana na 3 miesiące od dnia 1 kwietnia do 19 czerwca 2009 roku daje to 
łącznie 54 dni pracy pracownika ochrony miał on pracować na zasadach takich 3 razy w tygodniu 8 
godzin i 2 razy w tygodniu 9 godzin, ponieważ dzieci opuszczają szkołę później i za każda godzinę 
przepracowaną miałoby być ustalane wynagrodzenie po prostu na koniec miesiąca wykazywana jest 
całkowita  ilość  godzin  przepracowanych  przez  pracownika  i  na  podstawie  tego  wystawiana  jest 
faktura. Przez te wszystkie dni, które miałby być obsługiwane od 1 kwietnia do 19 czerwca suma 
wszystkich  kosztów  zamykała  się  w  kwocie  około  8200  zł  wiązało  się  to  również  z  obsługa 
monitoringu, jeżeli obsługa monitoringu byłaby wyłączona suma zamyka się w kwocie ponad 6 400 
brutto i w kompetencjach pracownika ochrony jest to, że ma on utrzymywać porządek, patrolować 
teren, kontrolować uczniów może nawet w uzgodnieniu z dyrektorem wsiąść do autobusu i pojechać 
z dziećmi policja niestety nie może tego zrobić a ochroniarz może przypilnować, aby te dzieci nie 
rozrabiały nie było żadnego zdarzenia.. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  czy to będzie jedna osoba?

Pan  Krzysztof  Rusinowicz –  tak  będzie  to  jedna  osoba  ta  terenie  obiektu  w  czasie  godzin 
lekcyjnych jak i w czasie przerw na terenie wspólnym a teraz będzie coraz cieplej i będą wychodzić na 
dwór w chwili obecnej jeździe bardzo dużo samochodów, które parkują na tyłach szkoły i też jest nie 
bezpiecznie..

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś pytania?

Radna Kamińska - …będzie Pan jeden i nie wyobrażam sobie żeby ten Pan znalazł osoby, które 
chcą się bić, bo oni znajda taki czas, że do niech nikt nie dojdzie, bo tak to się dzieję, więc na dzień 
dzisiejszy  z  tego,  co Pan przedstawił  to  ja  widzę  tak,  że  jeżeli  nauczyciele  są  to ja  w ogóle  nie 
wyobrażam sobie żeby ten jeden człowiek biegał po wszystkim a i jeszcze jedno jak miał być strażnik 
to mówione nam było, że są potrzeby na wioskach i że będzie chodził do młodzieży pomagał z tego, 
co wiem to nie zaistniało to tak jak powinno być i cały czas upieram się przy jednym, jeżeli to ma się 
odbywać podczas zajęć lekcyjnych to nie widzę potrzeby 

Radny Mazuro –ja odniosę się do wnioskodawczyni gimnazjum współpracowało długo ze szkołą 
obok  i  tam  faktycznie  były  problemy  młodzież  mała  i  gimnazjum  wyrośnięta  i  ta  młodzież  z 
podstawówki cierpiała i ja zawsze żartowałem, że dyrektor Konefał chowa takie okazy i zaraz do 
Gimnazjum podrzuca. Poszła Pani na swój obiekt z monitoringiem nowy i jest on jak gdyby, co się 
zdarzyło po 7 miesiącach, że ta młodzież się tak zhardziała, że my firmę ochroniarska musimy wziąć 
czy nasi nauczyciele nie mogą sobie poradzić i rodzice, bo praktycznie to firmę ochroniarską to na 
złodziei na bandytów na tą młodzież firmę ochroniarska damy żeby ją chronić, przed czym przed 
sobą i myślę, że tu rola wychowawcy klasy nauczyciela jest 

Pani Elżbieta Gębka – chcę zwrócić uwagę, że to nie dotyczy tylko Gimnazjum jak radny Mazuro 
sugeruje nie wewnątrz Gimnazjum a raczej tych terenów, które są nieobjęte żadnym nadzorem, czyli 
przystanek autobusowy ten teren gdzie łączy nasze szkoły, stadion, parku i niebezpiecznej drogi i rolą 
tego Pana, który miałby nadzorować to teren przy szkolny nie w środku w Gimnazjum, bo czasie 
przerwy w szkole nauczyciele doskonale dadzą sobie radę. Mowa była także o tym monitoringu, 
który jest założony w szkole polega to na tym, że w szkole działa 9 kamer wewnętrznych i 3 kamery 
zewnętrzne i oczywiście jest to dobra rzecz i nie ma takiej osoby, która by śledziła ten monitoring my 
czynimy to doraźnie, kiedy się coś wydarzy. Natomiast dobrze jest wiedzieć jak coś jest zapisane a nie 
zwróciło naszej  uwagi.  Ja  tylko powiem,  że  taki  system ochrony jest  założony w Gimnazjum w 



Łobzie i doskonale zdaje egzamin dzisiaj konsultowałam to z Panią aspirant, która również popiera 
ten wniosek mówi, że jest to dobry pomysł i mówi, że wszystko, co robimy dla bezpieczeństwa dzieci 
nie jest za dużo.

Pan Marek Paszkowski – ja mam pytanie do radnego Mazuro Pan pyta, co się stało, że ta ochrona 
musi być a ja się pytam, co musi się stać żeby ta ochrona była bo uważam, że jest to potrzebne tak 
samo jak z monitoringiem.. 

Radny  Mazuro  –  z  doświadczenia  Pan  wie,  że  te  wszystkie  zakazy  pilnowanie  to  czasami  w 
mentalności polaków mają się nijak Polak ma ta mentalność, że im więcej pilnujemy to oni więcej 
nam psocą. Rodzice przy pomocy nauczycieli i jeżeli my nie nauczymy rodziców wychowywać dzieci 
to nam jedna firma ochroniarska nie wystarczy sami nauczyciele nie poradzą sobie z tymi dziećmi bo 
taki element mamy w środowisku różny ale dzisiaj może się przekonamy w najbliższym czasie Pani 
ma doświadczenia z Łobza nie wiem czy na nasza młodzież aż firmę trzeba i wolę żeby się nic nie 
zdarzyło bo to i tak nie uchroni czy będziemy mieli firmę czy nie

Sołtys Sobczyk – pozwolę sobie na małą refleksję i wniosek szkoła jest zamknięta po 8 godzinach.. 
Nie będę dyskutował w sprawie wychowania.. Ja mam taką propozycję może radni poszli by z Panią 
Burmistrz zróbmy tak za 27 dni zapłaci Gmina a za 27 kolejne będzie promocja jeżeli o się sprawdzi 
do czerwca proszę bardzo od września możę być

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czy są jakieś wnioski? Czy może jeszcze jakieś pytania

Radny Kłosiński - ile kosztowała teraz ta wybita szyba?

Pani Elżbieta Gębka - 500 zł

Radna Kamińska-  po jakim czasie  zostało wybite  okno? Czy wcześniej  już  było czy  teraz  jest 
pierwsze

Pani Elżbieta Gębka - okno pierwsze w Gimnazjum pierwsze a na hali to któreś z kolei

Pan Marek Paszkowski - wybita szyba została w godzinach popołudniowych a w takim wypadku 
ochrona nie ma wpływu.. Takie wymuszenia były w szkole podstawowej gdzie ktoś chciał od ucznia 
2 zł lub 5 zł to jest poważne przestępstwo to się działo w czasie lekcji..

Radna Kamińska - ja bym chciała poprosić Panią Przewodniczącą bo mamy nastepny punkt jest i 
Ojciec Rajmund go reprezentuje a wiem, że zdania były podzielone bo mieliśmy jakąś inną widzę na 
czas Komisji proszę żeby Ojciec nam wytłumaczył co to za projekt? Kto jest wnioskodawcą?

Przewodnicząca Rady Miejskiej - bardzo proszę, jeżeli Ojciec ma ochot to bardzo proszę

Ojciec Rajmund - Szanowni Państwo.. Wspólnie każda gmina robiła jakiś projekt nasza Gmina ze 
względu,  że  nie  ma  żadnego  obiektu  cysterskiego  w  postaci  zabytków  tylko  w  postaci  żywych 
cystersów wróciła się do nas co byśmy mogli zrobić wspólnie i przedstawić do tego dużego projektu 
Stowarzyszenia Gmin Cysterskich. Pierwsze było takie bo zazwyczaj mówili o parkingach ale, że ten 
parking jest nie fortunnie bo miejsca nie ma tylko ten parking jest na naszym podwórku i dlatego 
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przespaliśmy się  z tym zagadnieniem i  myśmy zaproponowali  ogród ziołowy na planie klasztoru 
cysterskiego jako taki program edukacyjny dla dzieci. Idąc za wzorem Pastwa Idziak, którzy stworzyli 
w województwie koszalińskim takie wioski tematyczne, które funkcjonują na zasadzie dzieci nie tylko 
z województwa jeżdżą tam na różne tematy które te wioski przedstawiają. My przygotowujemy taki 
dzień  cysterski  nie  tylko  dla  naszego  województwa.  Idąc  tym  tokiem  naszego  działania  które 
podjęliśmy sami chcieliśmy rozszerzyć go na ogród ziołowy z całym takim  zapleczem tam by była 
suszarnia i  jeszcze jest wiata,  żeby można było się spotkać z tymi dziećmi i do tego jest jeszcze 
parking i myśmy to wszystko przygotowali  własnym punktem przeprowadziliśmy kosztorys i  taki 
wstępny plan i przekazaliśmy przez gminę do stowarzyszenia i okazało się że ten nasz projekt tam 
przeszedł i teraz każda gmina ma swój udział i wkłada 10 % jest to wkład gminy do tego ogólnego 
projektu, które organizuje Stowarzyszenie Gmin Cysterskich.

Przewodnicząca Rady Miejskiej - ja mam pytanie tutaj do Urzędu bo było składane czy to jest tak, że 
wkładamy 10% swojego wkładu czy 90% dostajemy dofinansowania czy ten projekt został gdzieś 
złożony czy rozpoczęło się nabór tych wniosków bo tutaj wniosek Komisji brzmiał aby poprawić 
zamiast Węgorzyno cysterskim ogrodem na Winniki cysterskim ogrodem jeśli  dokumenty zostały 
złożone to chyba nie można poprawiać 

Pani Burmistrz -  tak jak powiedział Ojciec cysters projekt jest realizowany przez Ogólnopolskie 
Stowarzyszenie Gmin Cysterskich w Polsce należymy do tego Stowarzyszeni i kilkanaście Gmin się 
naradziło by złożyć do jakiegoś funduszu na obiekt cysterskie.. Stowarzyszenie wynajęło firmę do 
napisania projektu jakieś tydzień temu został złożony wniosek.. Z funduszy jest dofinansowanie 90 
% wartości projektu a 10% wkład własny Gminy. Każda Gmina musiała złożyć deklarację. Także 
projekt  jest  złożony  w  Warszawie  i  w  swoim  czasie  zostanie  oceniony.  Ja  oczywiście  złożyłam 
deklarację, że udział będzie 10% czyli 26.000, bo wartość projektu 260 000 a jeżeli tylko połowie to 
te 13000 Ojciec musiałby szukać tylko by się w kasie unijnej zgadzało 

Sołtys Sobczyk -  ja zacznę od tego, że raduje się dusza gdy się coś w Winnikach rusza, rusza się 
tylko  z  całym  szacunkiem  jakby  tu  powiedzieć  żeby  wilk  był  syty  i  owca  cała.  Opracowaliśmy 
wspólnie projekt nasz plan rozbudowy Winnik dyskutowaliśmy długo Ojciec też był przy tym i była 
taka sytuacja  ścieżka edukacyjna z chodnikiem i tak dalej.  Pamięta Ojciec jak ja to wdziałem jak 
opowiedziałem jak będziemy wchodzić wychodzić, dlaczego to się nie znalazło dlaczego,  nie ujęto to 
w tym planie z całym szacunkiem ja jestem za różnymi pomysłami ale nie mogę się w pewnym sensie 
Pani Burmistrz na chwałę Boga i potęgę zakonu ja patrzę na potęgę wsi i chwałę Pana Boga ale 
proszę  Państwa  to  co  powiedziała  Komisja,  że  13000  to  bardzo  dobrze  i  poprawkę  którą  Pani 
Burmistrz złoży co do tej uchwały bo te pieniądze publiczne musimy zdobyć dlaczego wieś którą 
znacie nie ma nic ja jestem daleki i  zamysł jest dobry wszystko jest dobrze tylko z jednej strony 
będzie ogród a po drugiej stronie boisko jako takie i walczymy od wielu lat bramki nie ma trzy lampy 
potrzeba to około 7000 zł. Zawsze nam się mówi nie ma nagle wskakuje program pieniądze są tu 
Komisja stanęła na wysokości zadania bo te pieniądze trzeba śledzić bo cały ogród kosztuje ponad 
300 000 zł a ogród jako sam kosztuje około 70 000 i jeżeli mówimy o 10 % to jest 7 000 zł. Chcę 
powiedzieć dalej jest droga gminna 400 m drogi gminnej gdzie ludzie przychodzą budują się i proszą 
ale niestety nie ma pieniędzy się mówi i jak robicie coś to popatrzcie i na tą stronę i na tą… to są 
publiczne  pieniądze  trzeba  też  patrzeć  przyszłościowo  bo  będą  dzieci  przyjeżdżać  i  wiemy,  że 
młodzież teraz nie będą plewić ogródka ziołowego oczywiście zacznijmy od niego ale to musi być 
dane w dobrą stronę także uważam, żę bardzo dobrze się stał, że pieniądze będą zagospodarowane i 
wszystko fajnie tylko też trzeba pokazać, że ta wieś też coś z tego chce mieć wiadomo, że rolników 
nie ma jak mamy agroturystykę to działajmy wspólnie w ty kierunku róbmy infrastrukturę publiczną i 



zakonną ale jak po drodze pojedziemy naszej to już nie przyjadą mimo, że będą wspaniałe ogrody z 
całym szacunkiem bo infrastruktura publiczna u  nas  leży  dokładnie  leży  i  nie  ma na  to zawsze 
pieniędzy.

Przewodnicząca Rady Miejskiej - ja mam pytanie z natury prawnej, bo tutaj mamy te pieniążki dla 
cystersów nazwane jako zwiększenie składki członkowskiej dla stowarzyszenia taka składka wynikała 
ze statutu czy nie zmieniając statutu możemy zwiększyć składkę?

Krzysztof  Judek Radca Prawny -  nie musimy zmienić  statutu ponieważ zmiana wymaga tylko 
wtedy zgody Rady w związkach komunalnych natomiast w przypadku stowarzyszeń.. 

Pani Burmistrz -  to  było dyskutowane na  wolnym zgromadzeniu  i  taka  jest  praktyka,  że  jeżeli 
stowarzyszenia przystępują do jakiegoś konkursu to podwyższają składkę członkowską to inaczej 
musieli by startować w konkursie o dotację a to jest taki tryb, że każda gmina ma określony termin 
składania  wniosków.  Konkursy  są  rozpisywane  w  różnych  terminach  więc  nie  można  rozpisać 
konkursu  na  projekt  cysterski  delegatów z  różnych gmin  Polski  widziano jak  to  było  w innych 
gminach i tak zostało to przyjęte tak ustalono, że każda gmina która przystępuje podwyższa składkę 
członkowską. Ta składka członkowska jest przypisana do projektu 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  czyli  możemy  wpłacić  pieniądze  na  zwiększenie  składki 
członkowskiej w tej formie, w tej postaci dać?

Krzysztof  Judek Radca Prawny - tak

Sołtys Korcz - to jest bardzo ciekawe bo 26000 dajemy na jakieś praktyki szamański a jeśli chodzi o 
ochronę dzieci to debatuje się bardzo króciutko i nie potrzebna jest ochrona dla dzieci dla mnie to 
jest śmieszne 

Radny Mazuro-  uchwalimy dzisiaj jakąś sumę na stowarzyszenie wniosek został złożony a co się 
zdarzy, bo może wniosek nie przejdzie, przekażemy te 13000 i co będziemy żądać zwrotu czy kiedy 
mamy te pieniądze przekazać? Powiem inaczej dać 10% żeby dostać 90% to tylko grać w takiego 
totolotka, ale w tej chwili projekt się urodził 26000 po dyskusji to nasz wkład to będzie w ten projekt 
myślę, że Ojciec znajdzie te 13000 żeby zmobilizować, bo ten wniosek wiemy, że już poszedł to nie 
pierwszy temat, czyli po normalnemu. Ja będę wnioskować żeby te 13000 dać i niech tam się coś 
zacznie dziać 

Pani Joanna Stasiak - ja jestem trochę zorientowana, bo czytałam to gotówki do wniosku wystarczy 
tylko 2% jak pamiętam prawie w każdym działaniu 5% jest ok.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  czy  są  jeszcze  jakieś  wnioski,  bo  na  razie  mamy  wniosek 
Komisji?

Radny Mazuro - jeden wniosek z tej aglomeracji Węgorzyno ze 150000 zawnioskowały na 70000 to 
się wprowadziło do tego, że Komisje przystały na dodatkowy zakres projektowania nieobjęty umową 
a występującymi potrzebami Gminy to dotyczy kanalizacji od gorzelni do Połchowa, mimo, że w 
umowie jest projektowanie całe skanalizowanie i odprowadzenie do oczyszczalni i dotyczy kanalizacji 
dodatkowy zakres pracy bo w umowie jest kanalizacja projekt na Runowo ale nie ma od dworca 
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kolejowego do melu i od przejazdu kolejowego do młyna i Komisje stanęły na stanowisku zróbmy to 
co już mamy.. tego wniosku nie ma jeszcze złożonego z tego co mi wiadomo jego w starostwie nie 
ma zróbmy to są straszne pieniądze tych pieniędzy nie będzie widać..

Radna Kamińska -  bo ja nie rozumiem, bo Pani już chyba w lutym w internecie ogłosiła, że jest 
złożony wniosek do starostwa to, po co my dajemy te pieniądze na podkłady to, co znowu robimy 
coś nowego proszę mi to wytłumaczyć, bo ja nie bardzo jestem w temacie?

Pani  Burmistrz  -  wniosek  o  pozwolenie  na  budowę  dotyczy  pierwszego  etapu,  czyli  cała 
południowa część Węgorzyna a teraz w tej zmianie do budżetu wnioskuje o środki na podkłady 
geodezyjne  do  zaprojektowania  drugiego  etapu  Runowo  Połchowo,  ponieważ  oni  nie  mają 
aktualnych podkładów geodezyjnych i jest podpisana umowa z firmą żeby zrobiła projekt i dlatego ta 
kwota 40000 jest przyznana Pan Janiec wykona podkłady geodezyjne i wtedy dostaje on podkłady i 
może roić projekt 

Radna Kamińska -  mam takie pytanie, bo ja jestem z Połchowa i powiedz mi czy według naszej 
oceny znaczy to co my wiemy na dany czas czy to jest zapisane bo w mapkach tego nie ma ale 
kanaliza od Pani Strzecowej do oczyszczalni jest

Sołtys Wojnarowski - jest ale nie używana 

Radna  Kamińska-  i  nie  wiem  jestem  zdziwiona  co  chcecie  tutaj  nowego  tworzyć  jesteśmy 
podłączeni do studzienki są była nawet przepompowania ale została zdemontowana bo tak długo się 
czkało, że aż w końcu nie zostało włączone ja teraz nie rozumiem co chcemy projektować drugi raz 
to samo?

Sołtys Sobczyk - w 1990 roku ja przekazywałem osobiści do gminy rurociąg grawitacyjny Połchowa 
łącznie ze stacją przepompowni podłączone są bloki z tym że one wszystkie idą do stawu ponieważ 
przepompownia to wszystko nie działa ale rurociąg jako taki jest tylko trzeba sprawdzić technicznie i 
nie projektować także nie projektować

Radna Kamińska- ja uważam, że Połchowo jest zrobione

Pani  Burmistrz  -  proszę  Państwa  koncepcję  gospodarki  wodno-  ściekowej  w  tamtej  kadencji 
zlecono dla Pana Brochmana, który zrobił dla całej Gminy łącznie z Połchowem i na podstawie tej 
dokumentacji  następnie ogłoszono przetarg na projektowanie sieci aglomeracyjnej dla Węgorzyno 
Runowo  Połchowo  i  ja  realizuję  umowę  podpisaną  z  Panem  Petrusem  na  podstawie  tych 
rozstrzygniętych przetargów. To o Państwo mówicie to jest prawda jest położony rurociąg to jest 
prawda tylko ja nie wiem czy on kiedykolwiek był eksploatowany ale jeżeli on ma lat 15 czy 20 nie ma 
pokryw nie ma przepompowni i co Państwo sobie pomyślicie, że tak pstrykniemy i to zacznie działać. 
Ten  rurociąg  który  jest  on  powinien  być  zaprojektowany  ponownie  po  tej  linii  muszą  być 
zaprojektowane przepompownie bo ich nie ma. Ja jeszcze przeanalizuje z Panem Romańczykiem i 
jeżeli się okaże do udrożnienia do eksploatacji to na pewno nie będziemy projektować ale my musimy 
uaktualnić podkłady geodezyjne 

Radna Kamińska - czyli tak Pani Burmistrz zgadzamy się w jednym temacie kanaliza jest zrobiona? 
Projektów nie trzeba?



Pani Burmistrz -   nie ja nie potwierdzam tego, bo najpierw trzeba stwierdzić co w ogóle jest w 
ziemi, nie m projektu a taki projekt to jest z lat siedemdziesiątych i ten rurociąg nigdy nie działał i nie 
rozpalajmy tutaj emocji

Przewodnicząca Rady Miejskiej - ale sieć jest tylko trzeba sprawdzić

Pani Burmistrz- to ja informuję to będzie sprawdzone i projektant nawet jeszcze chyba nie zaczął 
projektować 

Radna  Kamińska  -  to  z  całym  szacunkiem  to  gmina  nie  powinna  podpisywać  umowy  o 
projektowanie tylko o sprawdzenie

Pani  Burmistrz  -  ale  Pani  radna  ta  umowa  została  podpisana  w  2006  przez  poprzedniego 
Burmistrza  założenia  do przetargu były  opracowane przez poprzednie  władze,  ja  mogę tylko to 
skorygować jak projektanci wejdą do Połchowa w tej chwili ja nie mogę powiedzieć, że wycofuje bo 
Pani ma rację albo ja  nie będę się upierać, że ja mam racje. Musimy mieć pieniądze bo inaczej tego 
Runowa i Połchowa nie zaczniemy.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  ja  jeszcze  mam  takie  spostrzeżenie,  bo  w  tym  temacie 
wypowiadał się radny Mazuro który informował, że wnioskiem Komisji jest zmniejszenie tutaj kwoty, 
ponieważ nie potrzeba rozszerzania i projektowania sieci wodociągowej od gorzelni do pierwszych 
budynków, czyli ja to rozumiem, że ta sieć miałaby lecieć albo wzdłuż drogi albo obok natomiast 
wiem, że te rury ta sieć, o której mówi sołtys Sobczyk i radna Kamińska to ona nie idzie po drodze 
tylko na szage od tych budynków bezpośrednio po linii prostej do oczyszczalni, więc jeśli my w tej 
chwili damy pieniądze to projektant zrobi w całkiem inne miejscu

Pani Burmistrz -  to, co zaprojektowałam Komisji żeby Komisja rozważyła czy zwiększyć zakres 
projektowania to nasze wnioski po analizie Połchowa i Runowa, że dobrze by było żeby doprowadzić 
kanalizację od torów w kierunku młyna, bo przecież mamy tam tereny i ludzie kupują działki i się 
budują  i  następnie  zaproponowałam  od  stacji  tam  dalej  do  melu  bo  może  kiedyś  będziemy 
wyznaczać teren pod budownictwo i jednocześnie chciałam połączyć Połchowo z Osiedlem 40 - lecia 
tak  ale  Komisje  moją  propozycję  zaopiniowały  negatywnie,  że  nie  ma  potrzeby  na  etapie  teraz 
podpisanej umowy żeby rozszerzać projektowanie i ja się zgodziłam z tą opinią i teraz zrobimy to na 
co jest podpisana umowa, czyli Węgorzyno Runowo Połchowo i jest to w programie aglomeracja i 
jeżeli jakakolwiek w tej chwili miejscowość by wypadła załóżmy Połchowo to wali się cały program 
aglomeracja i nie mamy funduszy na Węgorzyno i Runowo, więc w tej chwili nie możemy dokonywać 
żadnych  zmian  rozszerzać  możemy,  ale  zlikwidować  nie  możemy  Połchowo  musi  pozostać  do 
projektowania kanalizacji 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  -  Pani  Burmistrz  jeszcze  mam  pytanie  odnośnie  sieci 
kanalizacyjnej uregulowania tej gospodarki wodno - ściekowej ale w ramach Unii Miast Dorzecza 
Regi my jesteśmy członkiem i wiem, że unia pisze duży projekt będą pozyskiwać pieniądze na to czy 
my wchodzimy ze swoimi projektami i ze swoją aglomeracją w ten duży projekt?

Pani Burmistrz  - będziemy składać aglomerację do Regionalnego Programu Operacyjnego do pod 
działania infrastruktura wodno - kanalizacyjna i właśnie tutaj w tych zmianach do budżetu macie 
Państwo zaplanowane  te 30000 na sporządzenie wniosku studium wykonalności do RPO konkurs 
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został już ogłoszony termin do 5 czerwca zdążymy zrobić wniosek na kanalizację na Węgorzyno tam 
są dofinansowania 75 % a 25% Gmina

Przewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk - pytanie informacyjne takie techniczne czy jest gdzieś projekt gdzie robił ten Petrus 
na Pojezierze Ińskiego Parku Krajobrazowego.. Czy to zrobione zostało, pytam o dokumentację bo 
nie wiem czy zostało zrobione

Pani Burmistrz - Związek Gmin Ińskiego Parku Krajobrazowego Gminy które były w tym związku 
Dobra, Chociwel, Ińsko mają wykonaną dokumentację na kanlizę w ramach tego związku ale jak 
Węgorzyno  wystąpiło  pierwsze  ze  związku  gmin  to  nie  otrzymało  projektu  nie  wykonano  dla 
Węgorzyna, Węgorzyno tylko wydało decyzję o warunkach kanalizacji sanitarnej dla Cieszyna chyba 
Winniki do Węgorzyna z tego co pamiętam w 2002 roku 

Radny  Mazuro  -  chciałem  tylko  przypomnieć  wnioski  Komisji.  Komisję  praktycznie  projekt 
uchwały  w  całej  rozciągłości  przyjmowały  tylko  podtrzymuje  jako  Przewodniczący  Komisji  bo 
prosiły  Komisję  o  wykreślenie  9300  na  firmę  ochroniarską  wnosiły  o  pozostawienie  na  temat 
aglomerację  Węgorzyno  70000  mimo,  że  z  dyskusji  wynikało,  że  pieniędzy  żeby  nie  dać  ale  ja 
wnioskuje żeby te pieniądze dać na studium wykonalności. Podtrzymuje w rozciągłości ten zapis na 
13000 dla Stowarzyszenia Gmin Cysterskich i to jest wszystko

Przewodnicząca Rady Miejskiej -  dziękuję, jeśli  nie ma innych wniosków to przechodzimy do 
głosowania wniosków Komisji w kolejności. Pierwszy wniosek Komisji, aby w paragrafie 2 w punkcie 
8 a wykreślić pozostałe wydatki bieżące 9300? Kto jest za przyjęciem wniosków Komisji proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 7
Przeciw - 4
Wstrzymało się - 1
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej - kolejny wniosek komisji dotyczy punktu 10 w paragrafie 2 aby 
kwotę 150000 zmniejszyć do 70000 jako wydatki majątkowe. Kto jest za przyjęciem wniosku 
Komisji? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 3
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej - kolejny wniosek Komisji aby w punkcie 11 zmniejszyć kwotę do 
13000. Kto jest za wnioskiem Komisji? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 5
Przeciw - 6
Wstrzymało się - 2
Wniosek nie został przyjęty



Przewodnicząca Rady Miejskiej - kolejny wniosek aby w uzasadnieniu do projektu uchwały w 
punkcie 12 zmienić miejscowość Węgorzyno na Winniki. Kto jest za wnioskiem Komisji? Kto jest za 
proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty
Przewodnicząca Rady Miejskiej - kto jest za podjęciem uchwały z wnioskami które zostały 
przegłosowane. Kto jest za przyjęciem uchwały proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 11
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/325/2009
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na druku nr 10 w 
sprawie kierunków działania Burmistrza dotyczących udziału Gminy w realizacji projektów 
„Zintegrowany Szlak Cysterski w Polsce szansą na rozwój lokalnych społeczności”. Proszę Komisję 
o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - wygląda na to, że wniosek 
Komisji jest bezzasadny bo Komisje wnioskowały o 13000 i wstrzymam się od głosowania i nie wiem 
jak te pieniądze będą wydawane

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czy ktoś z Państwa ma jakieś wnioski lub uwagi do projektu 
uchwały? Proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz - Wysoka Rado chciałabym tutaj w paragrafie 1 w punkcie 2 trochę doprecyzować 
ten zapis proponuje aby on brzmiała w następujący sposób zgodnie z sugestią Przewodniczącego 
finansowy udział Gminy w wysokości 26000 będzie wniesiony po podpisaniu odrębnego 
porozumienia pomiędzy Gminą a Stowarzyszeniem Ogólnopolskim Gmin Cysterskim. Takie 
porozumienie precyzuje po co na co będzie rozliczone i w razie czego wraca jak będzie projekt to 
podpiszemy a jak nie będzie to nie podpiszemy. To proponuje jako autopoprawkę

Przewodnicząca Rady Miejskiej - jeśli nie ma innych wniosków przechodzimy do głosowania 
nowej wersji. Kto jest za podjęciem takiej uchwały? Ko jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 1
Wstrzymało się - 3
Uchwała została podjęta
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Uchwała nr XXX/326/2009
w sprawie kierunków działania Burmistrza dotyczących udziału Gminy w realizacji 
projektów „Zintegrowany Szlak Cysterski w Polsce szansą na rozwój lokalnych 
społeczności”

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwały na druku nr 11 w 
sprawie upoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu współfinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czy są jakieś pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania 
kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 11? Kto jest za proszę o podniesieni ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/327/2009
w sprawie upoważnienia Burmistrza Węgorzyna do zatwierdzenia projektu 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego

(uchwała stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - kolejny projekt uchwały na druku nr 12  w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok. Proszę Komisję o opinię.

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisję projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej - czy są jakieś pytania lub uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 12? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/328/2009
w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Węgorzyno na 2009 rok

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - ostatni projekt uchwały nowy druk nr 13 w sprawie kierunków 
działania Burmistrza Węgorzyna w zakresie realizacji inwestycji pt.” Budowa obwodnicy w 
miejscowości Węgorzyno w ciągu drogi krajowej nr 20 – II etap. Proszę Panią Burmistrz o jakieś 



wyjaśnienie

Pani Burmistrz - Wysoka Rado wszystko było dobrze drugi etap obwodnicy został wpisany w 2009 
rok ale stał się kryzys i poszły cięcia we wszystkich ministerstwach. W Ministerstwie Infrastruktury 
też dokonano cięć i jak mnie poinformował dyrektor wypadła krajowa 20 z planu na ten rok. 
Oczywiście z Burmistrzem Drawska chcemy monitować bo oni też podjęli podobną uchwałę, żeby 
przywrócił tą inwestycję na 2009 rok i jak my nie będziemy naciskać to na pewno tych pieniędzy nie 
uprosi u Ministra krótko więc dobrze byłoby żeby ten etap był wykonany tym bardziej, że posiadamy 
wykonaną w poprzedniej kadencji na Podgórną ułożenie kanalizacji i przełożenie sieci wodociągowej 
pod rondem który jest planowany w ulicy Podgórnej. Również proszę Państwa Ginawa Wiewiecko 
bo to do Drawska pójdzie przebudowa 20 jest planowany montaż świateł pulsujących właśnie 21 
kwietnia jest wizja lokalna na moją prośbę Komendy Powiatowej Policji i Dyrekcji Dróg Krajowych 
na tych przejściach dla pieszych w Ginawie i w Wiewiecku dla bezpieczeństwa powinny stanąć 
światła pulsujące bo było tam kilka wypadków. Jak zostanie podjęta ta uchwała to wybieramy się do 
Ministra Infrastruktury będziemy załatwiać żeby wróciła 20 na ten rok.

Przewodnicząca Rady Miejskiej - dziękuję, są jakieś pytania wnioski? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym nowy druk nr 13? Kto jest za proszę o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na Sali obrad 12 radnych, głosowało: 
Za - 12
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 
Uchwała została podjęta

Uchwała nr XXX/329/2009
w sprawie kierunków działania Burmistrza Węgorzyna w zakresie realizacji inwestycji pt.” 
Budowa obwodnicy w miejscowości Węgorzyno w ciągu drogi krajowej nr 20 – II etap

(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - wyczerpaliśmy punkt podjęcia uchwał punkt 5 odpowiedzi na 
wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach proszę Pani 
Burmistrz

Pani Burmistrz – Wysoka Rado interpelacja radny Kaliciński umowę już podpisałam na oświetlenie 
w Runowie Pomorskim myślę,  że po świętach wejdzie wykonawca teren przygotowaliśmy, bo już 
jesienią  powycinaliśmy zakrzaczenia,  więc  oświetlenie  będzie  wykonane.  Kolejne  interpelacja  Pan 
radny Hlib w Mieszewie śmietnik przy bloku rozumiem, że chodzi o tą drogę od agencji dobrze 
sprawdzimy sprawa do wyjaśnienia. Drogi gminne naprawa proszę Państwa już uzgodniłam z Panem 
Romańczykiem remonty dróg na ten rok czekaliśmy trochę, ponieważ postawiliśmy warunek Panu 
Makarskiemu, że albo kupi maszynę do naprawy dróg asfaltowych i będzie robią to duże firmy żeby 
znowu nie kleić na zasadzie spryskiwania, która znowu pod kołami się rozjeżdża, więc Pan Makarski 
zakupił  maszynę  i  przystępujemy  do  naprawy  wszystkich  dróg  asfaltowych  na  terenie  Gminy. 
Połchowo naprawa drogi gorzelnia tutaj te drogi Pani radna Kamińska będą naprawione sukcesywnie. 
Chodnik do biblioteki sądzę, że damy redę go ułożyć w związku z jubileuszem do 7 czerwca tym 
bardziej, że bibliotekę chcemy trochę odnowić elewację poprawić. Następnie psie zaprzęgi Gmina nie 
uczestniczyła finansowo w imprezie „Psie zaprzęgi” główny organizator, czyli Burmistrz Łobza my 
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tylko ufundowaliśmy puchar dla zawodnika. Wicedyrektor w Szkole Podstawowej w Runowie był do 
28  lutego.  Cmentarz  w  Mieszewie  sprawa  jest  na  etapie  w  Zarządzie  Dróg  Wojewódzkich  w 
Koszalinie  i  na  moją  pisemną  prośbę  tutaj  na  prośbę  interpelację  radnego,  że  mieszkańcy  chcą 
chodnik do cmentarza  odpowiedź jest  dyrektora  Dróg Wojewódzkich w Koszalinie  żeby Gmina 
częściowo  percypowała  w  kosztach,  oni  zrobią  projekt  a  Gmina  zakupi  materiał.  Ja  proponuję 
odwrotnie i sprawa jest załatwiana. Pan radny Drozdowski sprawa ciepłej wody na osiedlu przekaże 
to do Pana Bota, ponieważ on to cały czas nadzoruje wiecie Państwo, że teraz Gmina eksploatuje 
kotłownie nie ogłosiłam przetargu na kotłownie nie ma firmy zewnętrznej zatrudniliśmy palaczy. A 
jeśli chodzi o tą wodę, że ona pojawia się brudna to będzie, ponieważ jest to związane z płukaniem 
sieci  a  każdorazowo  sieć  jest  płukana  po  awariach.  Od  razu  odpowiem  na  interpelacje  Pani 
Przewodniczącej, jeżeli chodzi o ogrzewanie na osiedlu generalnie w związku z tym, że są wysokie 
temperatury poleciłam zakończyć ogrzewanie wygasić piece także będziemy oszczędzać, ponieważ 
jest  bardzo gorąco,  ale oczywiście będziemy trochę przepalać,  ale  trzeba oszczędzać.  Interpelacja 
Pana radnego Szymki droga powiatowa i tak się radni przyzwyczaili, że interpelacje do Zarządu Dróg 
Powiatowych też do Burmistrza a można przecież od razu przekazywać na ręce radnego. Następna 
interpelacja strażnik umowy na wóz śmieci proszę Państwa w tamtym roku strażnik wszystkie wsie 
skontrolował  umowy  podpisane  następnie  sprawdził  to  w  firmie  ZUK  tam  gdzie  umowy  są 
zawierane. Po akcji posesja w 2007 roku wzrosły umowy zawierane na wywóz odpadów. Teraz mamy 
już zarządzenie o akcji posesja, na 2009 bo mówiłam, że co dwa lata będzie w Gminie akcja posesja 
zespoły ruszają już po świętach i będą również sprawdzane umowy. Pan Makarski jak nam zrobił 
chyba w styczniu wykaz umów i to jest tak, że umowa jest podpisana a za miesiąc bądź dwa jest 
rozwiązane,  bo  on  wywozi  pojemnik  a  klient  nie  płaci.  Strażnik  jeździ  do  sołtysów  według 
harmonogramu.. chcę Państwa pocieszyć, że zakończyłam umowę z fotoradarem na koniec marca 
nie będzie już fotoradaru w gminie, więc strażnik już wróci do swoich normalnych czynności, bo 
faktycznie on przez fotoradar on chyba dwa razy w tygodniu stał to jeden dzień miał w biurze i jeden 
dzień obowiązkowo w terenie.  Pani Przewodnicząca zarządzenia na BIP to będzie uzupełnione i 
skargi na działania Burmistrza to również pracuje nad tym Pani Sekretarz, ponieważ okazało się, że 
taka wyszła praktyka, że uchwała podjęta przez Radę na temat skargi zasadna czy niezasadna nie 
wychodziła z Biura rady Miejskiej do dalszych prac. Koordynator ma ustalony zakres obowiązków 
podpisana  jest  umowa  zlecenie  i  generalnie  odpowiada  za  wszystkie  sprawy  związane  z 
wychowaniem, sprawozdawczość 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a dostanę kopie zakresu czynności

Pani Burmistrz – a do czego Pani Przewodniczącej potrzebne

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a po to żebym wiedziała, kto, za co jest odpowiedzialny 

Pani Burmistrz – ale to jest pracownik Urzędu Pani Przewodnicząca ja uważam, że nie jest Pani 
potrzebne. Związek Ińskiego parku Krajobrazowego nie jest przeprowadzona jeszcze likwidacja 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – i dalej jest podana siedziba naszego Urzędu 

Pani Burmistrz – tak jeżeli nie jest zarejestrowane to jest podana siedziba Urzędu 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a czy Związek ma jakieś zobowiązania?

Pani Burmistrz – Związek jest w trakcie likwidacji i będzie prowadzona odpowiednia procedura 



Przewodnicząca Rady Miejskiej – a ja pytałam o zobowiązania

Pani Burmistrz – a ja uważam, że to również nie powinno interesować Panią Przewodniczącą

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  skoro  jest  siedziba  Urząd  nasz  to  nie  powinno  budzić 
wątpliwości, że mnie to interesuje

Pani Burmistrz – proszę wystąpić na piśmie to Pani otrzyma odpowiedź. Przewodnicząca Rady 
Osiedlowej sprawa promenady na promenadzie zostało w okresie zimowym krzaki i wędkarze mnie 
prosili żeby tych wyciętych gałęzi nie wywozić, ponieważ oni chcą żeby to opadło na dno i było, jako 
żerowisko dla ryb taka jest ich koncepcja, więc się zgodziłam, część zostało to zebrane wywiezione a 
część, bo jezioro jest wydzierżawione dla Polskiego Związku Wędkarskiego ja, jako gospodarz nie 
wtrącam się do nich 

Przewodnicząca Rady Osiedlowej - ja zastanawiam się jak to się zacznie zielenić, bo to nie zakryje 
woda, bo jest za wysoko i dlaczego to w tym miejscu czy to miejsce jest najlepsze na tarło nie wiem 
uczę przyrody, ale nie spotkałam się z czymś takim

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  punkt szósty informacje Przewodniczącego Rady o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym. Działań trochę było, więc szybko telegraficznym skrótem 7 
marca reprezentowałam was Wysoka Rado na V Łobeskim Memoriale szachowym, 24 marca byłam 
na Zgromadzeniu członków Unii Miast i Gmin Dorzecza Regi, 1 kwietnia byłam, jako delegat na 
XIII zebraniu Delegatów Polskich Euroregion Pomerania było to zebranie absolutoryjne, 2 kwietnia 
miałam zaszczyt  być w jury IV Gminnego Przeglądu Poezji  Religijnej,  który się odbył w Szkole 
Podstawowej w Węgorzynie, 5 kwietnia uczestniczyłam w jarmarku Wielkanocnym Łobeska Baba 
Wielkanocna  oraz  byłam w miejscowości  Przytoń  byłam również  członkiem komisji  oceniającej 
piękne palmy wypracowane przez nasze  sołectwa jedną tutaj  mamy zajęła  drugie  miejsce  jest  to 
Wielkanocna  palma  z  Runowa  Pomorskiego.  Dostaliśmy  również  życzenia  z  Gimnazjum. 
Wykonałam uchwałę podjętą na poprzedniej sesji zwołałam sesję, na której jesteśmy. Punkt szósty 
wyczerpany. Punkt siódmy wolne wnioski i komunikaty bardzo proszę.

Przewodnicząca Rady Osiedlowej- chciałam poinformować, że jeżeli Orlik nie wejdzie to stadion 
do  końca  lipca  powinien  być  zamknięty  z  tego  względu,  że  jest  to  teren  gminnym a  w innym 
przypadku Powiatowa Komenda Policji.. Nie udzieli zgody na rozgrywanie meczy ligowych na tym 
obiekcie i  informuję Państwa już dzisiaj,  ponieważ jest  jeszcze trochę czasu, aby pomyśleć o tak 
zwanym tymczasowym ogrodzeniu w formie siatki leśnej, bo taka nawet może być 

Pan Safaryn - omówił spraw swojej działki
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  uzgodniła  z  Panią  Burmistrz,  żeby  całą  sprawę  dotyczącą  problemu  Pana  
Safaryna przedstawić Radzie Miejskiej

Przewodnicząca Rady Miejskiej – chciałabym poinformować, że pismem z dnia 22 marca 2009 
Wojewoda Zachodniopomorski rozstrzygnięciem nadzorczym stwierdził nieważność zarządzenia nr 
264 na 2009(odczytanie pisma, które stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu)

Sołtys Sobczyk - ja do tych wniosków na place zabaw to mam taką propozycję żeby wybrać osoby, 
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które wybiorą te place zabaw, bo są takie rzeczy, że ja w życiu nie wiedziałem można popatrzeć od 
najmłodszych do najstarszych, trzeba się zastanowić i dobrze wybrać. Pani Przewodnicząca ja do 
Pani, ale żeby Pani tego nie odbierała tak, bo ja starzeje się i nie słyszę, ale wynik głosowania jawnego 
ogłasza Przewodniczący Rady na koniec głosowania, bo nie wiem ile  za ile,  przeciw bo z całym 
szacunkiem żeby to na końcu mówić proszę to tak odebrać informacyjnie 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przypominam  o  oświadczeniach  majątkowych  do  końca 
kwietnia  i  chciałabym Państwu  życzyć  zdrowych  wesołych  pogodnych  świąt  obfitego  zajączka  i 
mokrego dyngusa zamykam XXX sesję Rady Miejskiej dziękuję.

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 28 ponumerowanych stron oraz 13 załączników. 
Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodnicząca Rady Miejskiej

          Monika Kuźmińska

Protokołowała:

Anna Adamów


